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Tanczos: Colectarea ANAF pe salarii si pe TVA e pe un trend acceptabil în primele

3 luni; nu vad nevoia de a modifica taxe si impozite

Colectarea de catre Agentia Nationala de  Administrare Fiscala pe partea de salarii si TVA este pe un trend 

acceptabil în primele trei luni din acest an si în momentul de fata nu  vad nicio nevoie de a modifica taxe si

impozite în anul 2025, a declarat  joi, la briefingul de la finalul sedintei de Guvern, ministrul  Finantelor,

Tanczos Barna.

Acesta a fost întrebat daca, asa cum a spus presedintele Consiliului  Fiscal, Daniel Daianu, ar putea avea loc

majorari de taxe si impozite  dupa alegerile prezidentiale, în contextul în care colectarea ANAF nu  merge asa cum

trebuie.

"Colectarea ANAF pe salarii si pe TVA este pe un trend acceptabil în  primele trei luni. Cu siguranta colectarea

depinde si de situatia  economica. Şi, daca situatie economica internationala se schimba, si  relatiile comerciale,

companii românesti cu companii germane, se  schimba, se aseaza pe alti piloni, pe alt palier. Lucrurile se pot 

schimba pe parcurs, dar în momentul de fata eu nu vad nevoia si nu vad  nicio nevoie de a modifica taxe si

impozite în anul 2025. Desigur,  trebuie sa mergem pe doua fronturi paralele, colectarea veniturilor si  tinerea sub

control a cheltuielilor", a explicat ministrul.

Acesta a reiterat si ca fiecare minister trebuie sa se încadreze pe  partea de cheltuieli în limita pe care o are, care se

transforma  "dintr-o limita anuala de buget într-o trimestrializare, dintr-o  trimestrializare într-o limita lunara", în

acest fel existând un control  riguros pe fiecare ordonator principal de credite.

"Se reduc costurile de functionare cu bunuri si servicii cu 5% în  fiecare luna. Într-adevar, salariile sunt mai mari în

ianuarie a.c.  decât în ianuarie 2024, pentru ca anul trecut au avut loc majorari  salariale pe parcursul anului.

Ultima majorare cred ca a fost în  septembrie. Nu avem voie sa avem cresteri luna pe luna, diferente luna  pe luna

din septembrie încolo. Ţinem sub control aceste cheltuieli, asa  cum am mai mentionat, la fiecare minister, si

trebuie sa se încadreze în  buget. Daca se încadreaza în buget, cu siguranta o sa realizeze  reduceri de cheltuieli.

Vor functiona pe o suma mai mica. Salariile  majorate, drepturile câstigate, se platesc si în 2025. A fost si motivul 

pentru care am înghetat, sau am renuntat la acele indexari pentru a  asigura plata la nivelul 1 noiembrie a tuturor

salariilor si pensiilor",  a punctat Tanczos Barna.
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